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KOMISIA PRE ŽIVOTNÉ PROSTREDIE A KLIMATICKÚ ZMENU 
Mestského zastupiteľstva hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy  

 
  

Zápisnica zo zasadnutia Komisie pre životné prostredie a klimatickú zmenu MsZ 
(ďalej aj ako ,,Komisia“), ktoré sa konalo dňa 04. 09. 2023 o 16:00 

 
 
Prítomní členovia Komisie: 
Jakub Kuruc, Igor Polakovič, Mgr. Michal Sabo, Mgr. Matúš Čupka, PhD., Mgr. Vladimír 
Mokráň, Ing. Lenka Milincká, Ing. Veronika Hagovská, Mgr. Lucia Szabová, Mgr. Martin 
Vlačiky, PhD., Ing. Jakub Mrva, Samuel Achberger, MSc. 
 
Ospravedlnení – neprítomní členovia Komisie: 
Mgr. Martin Vlačiky, PhD. 
 
Ďalší zúčastnení: 
Mgr. Michal Belica, RNDr. Michal Sebíň, PhD., Mgr. Katarína Bednáriková, Ing. arch. Marta 
Závodná 
 
Začiatok rokovania: 16:00 hod.  
  
Zasadnutie otvoril a viedol Jakub Kuruc, predseda Komisie. 
  
Návrh programu v pozvánke:  
1. Otvorenie 
2. Vrecový zber v Bratislave 
3. Prezentácia ZaD 10 UPN BA so zameraním na ŽP 
4. Rôzne 
  
1. Otvorenie 
 
Komisia bola uznášaniaschopná od 16:00 hod. v počte  členov 10 z 11, všetci členovia 
Komisie sa pripojili k zasadnutiu online. Komisiou bol schválený návrh programu v zmysle 
pozvánky. Doplnenie alebo vyradenie bodov z programu je možné po jeho schválení. 
 
Hlasovanie o programe :   
Prítomní členovia Komisie: 10 , za: 10, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
 
2. Vrecový zber v Bratislave 

 
Prezentujúci: RNDr. Michal Sebíň, PhD. 
 
Téma: Zmena zberu triedeného odpadu (aj  vrecového).  P. Sebíň zo spoločnosti Natur 
Pack odprezentoval systém financovania zberu triedeného odpadu na Slovensku 
a zmluvné vzťahy subjektov – 1. výrobcovia obalov, 2. OZV, 3. obec, 4. zber. spoločnosť.  
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Zároveň zdôvodnil zmenu systému vývozu triedeného vrecového odpadu z domácností 
– dopad na domácnosti (menej plastového odpadu z dôvodu zálohovania PET fliaš 
a plechoviek). Následne prítomným predstavil zber triedeného odpadu v praxi v iných 
mestách SR a zahraničí. Zároveň uviedol, že bude vykonaná analýza triedeného 
vrecového zberu odpadu v jednotlivých častiach Bratislavy, z ktorej vyplynie, či zmena 
systému odvozu tohto odpadu bola efektívna. Na základe týchto výsledkov následne 
posúdia ďalší postup týkajúci sa frekvencie odvozu vrecového zberu triedeného odpadu. 
Pripustil, že by bolo možné v tomto zmysle posudzovať mestské časti jednotlivo 
a nastaviť zber individuálne podľa potrieb konkrétnych mestských častí vychádzajúcich 
z výsledkov analýzy. 
Následne zúčastnení viedli diskusiu na túto tému, kde viacerí zdôraznili, že vnímajú 
nespokojnosť občanov Bratislavy so zmenou zberu triedeného vrecového odpadu, aj 
vzhľadom k tomu, že k nej došlo pred letom, teplo spôsobuje že odpad viac zapácha, 
pokiaľ nie je dostatočne očistený, veľa ľudí nezaregistrovalo zmenu odvozu.  
 
P. Sebíň uviedol, že má k dispozícii dáta týkajúce sa obsahu žltých kontajnerov pred tým 
ako bolo zavedené zálohovanie PET fliaš a plechoviek a potom. Z analýzy vyplynulo, že 
v žltom kontajneri pred zavedením zálohovania tvorili 30% jeho objemu fľaše a 10%  
plechovky a po zavedení zálohovania 5 % objemu kontajnera tvoria fľaše a 1 % 
plechovky.  
 
Záver diskusie: V tejto oblasti je potrebné zabezpečiť lepšiu informovanosť obyvateľstva, 
rozšíriť edukačnú činnosť, viac osvety k separovaniu odpadov, využiť najmä inovatívne 
behaviorálne formy. Po vykonaní analýzy vrecového zberu triedeného odpadu bude 
možné otvoriť opätovne  diskusiu so zberovou spoločnosťou na tému frekvencie zvozu 
vrecového triedeného odpadu.  
 
Komisia o bode číslo 2 nehlasovala. 
 
3. Prezentácia ZaD 10 UPN BA so zameraním na ŽP 

 
Prezentujúci: Ing. arch. Marta Závodná 
 
P. Závodná predstavila členom Komisie návrh zmien a doplnkov Územného plánu 
hlavného mesta SR Bratislavy - ZaD 10 Územného plánu hlavného mesta SR Bratislavy- 
Celomestské centrum Petržalka. Zdôraznila, že dnes platná regulácia umožňuje 
zastavanie tohto územia, vytvára podmienky pre vznik pravobrežnej časti 
celomestského centra.  Pokiaľ by navrhované zmeny a doplnky neboli prijaté, tak bude 
hlavné mesto postupovať podľa pôvodného územného plánu. Prijatím navrhovaných 
zmien a doplnkov by nedošlo k úbytku zelene na predmetnom území vo vzťahu 
k pôvodnému plánu. Ďalej uviedla, že pripomienky, návrhy na zmeny a doplnky je možné 
predkladať do 15.09.2023.  
 
Následne prebehla diskusia medzi zúčastnenými smerujúca k zachovaniu čo najväčšej 
časti zelene na predmetnom území.  
 
Komisia o bode číslo 3 nehlasovala.  
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4. Rôzne 
 
P. Hagovská a p. Polakovič zhodne navrhli, že by bolo vhodné z environmentálneho 
hľadiska hlavného mesta do budúcna uvažovať o zavedení vratných pohárov – opätovne 
použiteľných ( napríklad s logom mesta), ktoré by mohli používať, na verejných akciách, 
hlavné mesto a mestské časti.  
Ďalej p. Hagovská navrhla riešiť prístrešky na zástavkách MHD BA, nakoľko je v nich 
v letných mesiacoch príliš teplo. Riešením by podľa nej bolo vysadiť zeleň a nechať ju 
rásť po stenách a streche prístreškov.   
 
Predseda Komisie prítomným poďakoval za účasť a Komisiu ukončil o 18:18 hod..  
 
 
 

___________________________ 
Jakub Kuruc 
predseda Komisie  

 
 
Zapísal:  
 
___________________________ 
JUDr. Zuzana Kirschnerová 
tajomníčka Komisie 
 
v Bratislave, dňa 04. 09. 2023 


